

New Electronic Resources

The Library is pleased to announce the acquisitions of four new databases. Library users may access these new resources under “E-Resources” on the Library Website (<http://www.lib.ied.edu.hk/>).

Factiva

<http://www.lib.ied.edu.hk/cgi-bin/WAMConnMgr?sid=factiva>

Factiva is a valuable research tool covering a wide spectrum of disciplines, e.g. political science, media studies, business, technology studies, social science, journalism, the arts and more. This comprehensive database allows users to browse through a global collection of content sources from 200 countries and in 26 languages, including newspapers, continuously updated newswires from Dow Jones and Reuters, journals, magazines, websites, blogs, etc.

Oxford Islamic Studies Online

<http://www.lib.ied.edu.hk/cgi-bin/WAMConnMgr?sid=islam>

This new database features reference content and commentary by renowned scholars in areas such as global Islamic history, concepts, people, practices, politics and culture, and is regularly updated.

Mental Measurements Yearbook

<http://www.lib.ied.edu.hk/cgi-bin/ebscohost?loh>

The Mental Measurements Yearbook (MMY) provides access to expert reviews of published psychological tests and measurements. Descriptive information, references and critical analyses of tests are provided in the reviews. A typical review will address issues of test validity, reliability, standardization, development and administration. Test reviewers are subject experts carefully selected by the staff of the Buros Institute of Mental Measurements. The instruments themselves are not provided in the MMY but publisher contact information and price data are provided.

Sports Medicine and Exercise Science in Video

<http://www.lib.ied.edu.hk/cgi-bin/WAMConnMgr?sid=smes>

This is an online video collection covering the areas of fitness and health assessment, disease management, injury treatment, nutrition, medical fitness, sport science, work-site wellness, exercise adherence, and much more. Developed through a partnership with Healthy Learning, this collection features an array of internationally renowned physicians, exercise scientists, certified athletic trainers, physical therapists, registered dietitians, sport psychologists, personal trainers and health/wellness experts who share information, ideas and insights on the principles, techniques and modalities of modern exercise science and sports medicine.

For more information on the Library’s electronic resources, please contact the Information Counter at 29486653, or email libinfo@ied.edu.hk.

Sidney Cheng
Librarian
11 September 2013

圖書館新增數據庫

圖書館最近增添了四個電子數據庫，讀者可經圖書館網站 (<http://www.lib.ied.edu.hk/>) 上之「電子資源」登入。

Factiva

<http://www.lib.ied.edu.hk/cgi-bin/WAMConnMgr?sid=factiva>

《Factiva》覆蓋學科範圍廣泛，如政治學、媒體研究、商業、技術研究、社會科學、新聞傳理、藝術等等。這數據庫內容全面，蒐集以 26 國語言撰寫、來自近二百個國家數千個資料來源的全文文章，包括報紙、道瓊斯通訊社和路透社二十四小時不斷更新的新聞和商業資訊、學術期刊、雜誌、網站和博客等。

Oxford Islamic Studies Online

<http://www.lib.ied.edu.hk/cgi-bin/WAMConnMgr?sid=islam>

《Oxford Islamic Studies Online》收納由知名學者撰寫、挑選和編譯的精華文章，內容涵蓋伊斯蘭歷史、宗教觀念和實踐、政治和文化等領域，並定期更新。

Mental Measurements Yearbook

<http://www.lib.ied.edu.hk/cgi-bin/ebscohost?loh>

《Mental Measurements Yearbook》(MMY)由Buros Institute of Mental Measurements 編制。年鑒的評審員均為研究所精心挑選的心理學科專家，提供各種心理測驗和測量的專業評論，以及各類測驗內容的介紹、參考資料和分析。年鑒內的評論一般包括各種測驗的有效性、可靠性、標準化、開發和執行。年鑒並無提供測驗工具的內容，但會列出出版商及價格等的相關資訊。

Sports Medicine and Exercise Science in Video

<http://www.lib.ied.edu.hk/cgi-bin/WAMConnMgr?sid=smes>

《Sports Medicine and Exercise Science in Video》由運動醫療影片製片商Healthy Learning與國際知名的醫生、運動科學家、專業教練、物理治療師、營養師、運動心理學家、私人教練，以及健康專家等共同開發，與觀眾分享現代運動科學與醫學之原則、技術與形式的相關資訊、理念和見解。內容涵蓋健康評估、慢性疾病管理、治療運動損傷、營養和體重控制、運動科學、職業健康及健身等。

如有任何查詢，歡迎致電本館諮詢服務台 2948-6653，或電郵 libinfo@ied.edu.hk。

圖書館館長

鄭保瑛

2013 年 9 月 11 日